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Výsledky voleb do zastupitelstva Jihomoravského kraje Obec Ráječko.
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Okrsky Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné % platných
celkem zpr. v % v seznamu obálky účast v % obálky hlasy hlasů

1 1 100,00 1 045 429 41,05 424 410 96,7

Kandidátní listina Platné hlasy
číslo název celkem v %

3 „Sdružení nestraníků“ 7 1,70

5 Koruna Česká (monarch.strana) 0 0,00

7 Volte Pr.Blok www.cibulka.net 0 0,00

8 Strana Práv Občanů ZEMANOVCI 12 2,92

13 Folklor i Společnost 2 0,48

16 Strana soukromníků ČR 3 0,73

20 Moravané 2 0,48

22 Nár.socialisté-levice 21.stol. 2 0,48

26 NEZÁVISLÍ 6 1,46

30 Věci veřejné 5 1,21

43 Komunistická str.Čech a Moravy 90 21,95

44 SUVERENITA - Blok JB pro JMK 8 1,95

48 TOP 09 a Starostové pro JMK 15 3,65

51 Strana zelených 6 1,46

60 Česká strana sociálně demokratická 149 36,34

65 REPUBL.STR.ČECH,MORAVY A SLEZ. 0 0,00

70 Občanská demokratická strana 32 7,80

77 Strana svobodných občanů 2 0,48

80 Dělnic.str.sociální spravedl. 3 0,73

82 Konzervativní strana 9 2,19

84 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 44 10,73

92 NEZÁVISLÍ DEMOKRATÉ 1 0,24

93 Česká pirátská strana 12 2,92
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Výpis z Usnesení ze zasedání Rady obce Ráječko 
konaného dne 19.9.2012 
 Rada obce bere na vědomí dokumenty – in-
formace z Městského úřadu Blansko, odboru  
stavební úřad týkající se nemovitostí v obci  
Ráječko. 
 Rada obce bere na vědomí zprávu  z jednání 
redakční rady, která projednala návrh obsahu 
zpravodaje za měsíc září.
 Rada obce schvaluje provedení  rozpočtové-
ho opatření č. 9/2012 ve schváleném rozpočtu 
pro obec Ráječko na rok 2012. 
 Rada obce schvaluje  žádost pana Z. N. o 
prodej dříví v drobném – o samovýrobu palivo-
vého dříví v lese v majetku obce Ráječko v loka-
litě Chrábka, v porostu 320 Cb 12b v množství 
5 prm za cenu 120,- Kč / prm. 

 Rada obce schvaluje  žádost  organizace 
Českého červeného kříže místní skupiny Rá-
ječko o mimořádnou dotaci ve výši 5 000,-Kč 
na uspořádání oslav 60. výročí založení České-
ho červeného kříže v Ráječku. Rada pověřuje 
starostu podpisem smlouvy o poskytnutí do-
tace. 
 Rada obce schvaluje  žádosti o povolení  
vjezdu na ulici Okružní pana F. K., pana  M. P. , 
společnosti Pila Ráječko. 
 Rada obce bere na vědomí  nabídku spo-
lečnosti JEZAT , s.r.o., na Hrázi 309, Rájec –
Jestřebí  na provádění prací montážní pracovní 
plošinou – práce ve výškách, opravy veřejného 
osvětlení apod.

● Kateřina Sehnalová - místostarostka

Zprávy z radniceZprávy z radnice !Důrazně upozorňujeme řidiče motorových vozidel na dodržování povo-
lené rychlosti v naší obci a ostatních předpisů o provozu na pozemních 
komunikacích včetně zákazu parkování vozidel na chodnících.

● Obecní úřad

Výpis z Usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce Ráječko
konaného dne 25.9.2012 
 Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu z jed-
nání  rady obce.  
 Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtová 
opatření č. 6, 7, 8 /2012, která byla provedena 
na základě schválení rady obce ve schváleném 
rozpočtu obce na rok 2012.
 Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření kup-
ní smlouvy mezi obcí Ráječko a manžely  P.  a 
H.V. bytem Ráječko, na prodej části pozemku 
p.č. 65/5 o výměře cca 50 m2 v katastrálním 
území Ráječko ve vlastnictví obce Ráječko za 
prodejní cenu 200,- Kč/ m2 s tím, že před pod-
pisem kupní smlouvy je nutné, aby kupující 
doložili geometrický plán oddělující předmět-
nou část pozemku a veškeré náklady spojené s 
prodejem části pozemku uhradí kupující. Za-
stupitelstvo obce pověřuje starostu obce pod-
pisem kupní smlouvy.
 Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
smlouvy o bezúplatném převodu pozemků 
katastrální území Ráječko: 
2038/1, 2038/2, 2038/5, 2038/6, 2038/8, 
2038/11, 2038/19, 2038/21
katastrální území Spešov: 605/15,605/50,  
605/51,268/148

všechny pozemky se  nacházejí pod přeložkou 
silnice II/374 Rájec- Blansko ( III. etapa ) a 
přeložkou silnice II/374 Rájec – Blansko ( II. 
etapa) ve vlastnictví Jihomoravského kraje. 
Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem 
smlouvy o bezúplatném převodu. 
 Zastupitelstvo obce schvaluje provedení 
rozpočtového opatření č. 10/2012 ve schvále-
ném rozpočtu obce na rok 2012. 
 Zastupitelstvo obce schvaluje Přílohu č. 1 
ke Smlouvě o sběru, svozu a odstranění odpa-
du číslo 68 2002 mezi obcí Ráječko a  společ-
ností SITA CZ- identifi kační list objednatele na 
rok 2013.
 Zastupitelstvo schvaluje účast obce Ráječko 
( starosty a místostarostky ) na dražbě, kterou 
vyhlásil exekutorský úřad Blansko pod sp. zn. 
96-EX 134/10-49.
 Zastupitelstvo obce  schvaluje případné 
nabytí předmětu dražby, kterou vyhlásil exe-
kutorský úřad Blansko  pod sp. zn. 96-EX 
134/10-49  a schvaluje maximální cenu, za 
kterou může obec Ráječko předmět dražby  vy-
dražit ve výši 251 000,- Kč.

Český svaz žen Ráječko
zve všechny naše občany na 

HODOVOU ZÁBAVU
která se koná

v sobotu 3.listopadu 2012 ve 20.00 hod
ve Staré škole

hudba POHODA *tombola* občerstvení
Předprodej vstupenek v místní samoobsluze.

Obec Ráječko
zve všechny naše občany na

LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD
v sobotu 10.listopadu 2012 sraz je v 17.00 hodin 

na Trávníkách na náměstí 9.května.

Lampióny či jiné osvětlení s sebou. 
Zakončení je s OHŇOSTROJEM na Hasičské louce.

Těšíme se na děti i dospělé.

Vážení občané, milé děti,
dovolujeme si Vás pozvat na 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
které se uskuteční

v sobotu  8. prosince 2012 v 16.30 hodin
u budovy Základní a Mateřské školy v Ráječku .

Program:  • vystoupení dětí MŠ a ZŠ
 • rozsvícení stromu
 • Mikulášská nadílka.

Občerstvení zajištěno.
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E.ON Česká republika  s.r.o. upozorňuje vlastníky, 
uživatele nemovitostí (pozemků),

na dodržování povinností vyplývajících ze zákona č.458/2000 Sb.  E.ON žádá vlastníky, uži-
vatele nemovitostí (pozemků) o odstranění nebo ořez dřevin ohrožující bezpečný a spolehlivý 
provoz elektrického distribučního zařízení. Odstranění a ořez dřevin je nutné provést do konce 
tohoto roku.
Bližší informace Vám poskytne E.ON s.r.o. Česká republika na telefonním čísle : 840 111 333.

Celé znění upozornění je zveřejněno na úřední desce OÚ Ráječko.

Vážení spoluobčané,
výbor ČČK Ráječko Vás prosí o pomoc postiženým občanům.

SBÍRÁME VÍČKA Z PET LAHVÍ, ZA KTERÁ POSTIŽENÍ DOSTANOU 
KOMPENZAČNÍ POMŮCKY.

Víčka odevzdávejte členkám výboru ČČK.

Děkujeme

Založení Českého červeného kříže v Ráječku
V České republice byla národní společnost Československého červeného kříže založena v roce 

1919. V prvních letech po svém založení se tato organizace zaměřila především na pomoc posti-
ženým válkou. Účastnila se akcí proti epidemiím, zprostředkovávala návštěvy rodin se zajatci, 
pomáhala běžencům. V naší obci začalo pracovat samaritární sdružení v hasičském sboru. Pro-
tože patřili mezi první , ráda připomenu jejich jména. Byli to : pan František Musil – hostinský, 
Alois Lakota a Adolf Štěpánek. Činnost ČSČK byla násilně přerušena příchodem okupantů. Po 
ukončení druhé světové války se činnost ČSČK obnovuje. Po utvoření okresu Blansko byl v roce 
1950 založen ČSČK v Blansku. Prvním tajemníkem byl zvolen pan učitel Večeřa.

V naší obci byly postupně připravovány podmínky k založení skupiny. Na jaře roku 1952 se 
konalo u Stejskalů fi lmové představení za účelem utvoření skupiny, která se ale ještě neutvořila. 
Teprve v podzimních měsících a to 19. listopadu 1952 byla v Ráječku založena skupina za účinné 
pomoci tehdejšího předsedy národního výboru pana Zábranského.

Do čela skupiny byl ustanoven pan Vincenc Doležal,  členové - pan Zourek, pan Štěpánek, 
paní Jindřiška Bušová. Tento výbor byl rozšířen o ostatní členy výboru. Hlavní činnost byla zamě-
řena na získání členské základny, což se podařilo především díky pochopení našich žen v Ráječku, 
které tvořily podstatu skupiny. V letech 1953-1954 v zimních měsících se konalo 1. zdravotnické 
školení pod názvem : Připraven ke zdravotnické obraně. Současně se zahájila výuka školní mlá-
deže. Po zkouškách, které po školení následovaly, bylo ustanoveno šest zdravotnických hlídek, 
které byly vybaveny brašnami. Zdravotnický materiál byl tehdy k dispozici od okresního výboru 
zdarma. Členský příspěvek byl stanoven na šest korun.

Ošetřovna byla umístěna v domě pana Neckáře, později byla na stanici první pomoci upra-
vena stodola pana Skotáka, která sloužila až do přestěhování do nových prostor uvolněných v 
mateřské škole.  Ve stanici první pomoci ordinoval doktor Musil jeden den v týdnu a někdy také 
doktor Schuch.

Hlavní náplň v pozdějších letech bylo dárcovství krve, které se dařilo úspěšně zajišťovat. V čele 
skupiny stály : paní Blažková, paní Čadová, MUDr. Musil, paní Marie Pokorná, která tuto práci 
dělala od roku 1961 až do roku 1988, plných 27 roků. Po paní Pokorné převzala předsednictví 
paní Marie Šenková, která byla předsedkyní dvanáct roků a to v letech 1988 – 2000. Nynější 
předsedkyní je  paní Helena Měšťanová.

Co říci o práci skupiny v dalších letech? V naší obci byla činnost ČČK celá léta zajišťována 
velmi aktivně. Přáním všech členů ČČK je, aby svoji práci a znalosti o poskytování první pomoci 
nemuseli již nikdy u nás využít ve prospěch obětí válečných konfl iktů, ale pouze v mírových pod-
mínkách. 

● Helena Měšťanová

Výsledky fotosoutěže NAŠE OBEC RÁJEČKO 2012
Do soutěže bylo zasláno 59 snímků z naší obce a okolí. Do hlasovací ho boxu bylo vhozeno 
161 hlasovacích lístků, někteří občané dali svůj hlas několika soutěžním snímkům.
Výsledky:

1. místo - společné foto děvčat z kroužku aerobiku SK Olympia Ráječko (foto Marek Bláha)
2. místo - pohled na Starou školu při západu Slunce (foto  Romana Fojtová)
3. místo - pohled na kapličku v Ráječku (foto  Romana Fojtová)
4. místo - letecký pohled na Hasičskou louku (foto Kateřina Sehnalová)
5. místo - podzimní krajina nad Ráječkem (foto Monika Kocmanová)

Děkuji všem občanům, kteří do soutěže zaslali své fotografi e, poděkování patří také všem, 
kteří věnovali své hlasy soutěžním snímkům.

● Ivana Zapletalová

V pátek 21.9.2012 se v naší mateřské škole uskutečnilo divadelní představení
„O čtyřech fl étničkách“.

Představení bylo postaveno na zvukové a vizuálně velmi zajímavé různorodosti „rodiny“ zob-
cových fl éten. V jednoduchém příběhu šlo o hledání ztracené melodie. Děti viděly a slyšely kon-
krétní nástroje a byly aktivně zapojeny do děje příběhu. Cílem představení bylo pootevřít dětem 
svět hudby a ukázat jim, že hudbu mohou samy vytvářet.

● Kateřina Meluzínová - učitelka MŠ

Zprávičky ze školky a školyZprávičky ze školky a školy
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Čtení v knihovně
Děti ze základní školy Ráječko, které na-

vštěvují školní družinu, začaly  s paní vycho-
vatelkou Helenou Musilovou navštěvovat ve 
čtvrtek odpoledne Obecní knihovnu Ráječko.  
Děti zde čtou 20 minut z knihy Miloše Ma-
courka a ilustrátora Adolfa Borna – Pětka z 
přírodopisu. Touto formou se děti zapojily do 
projektu Národní knihovny Praha „Celé Česko 
čte dětem“.

● Ivana Zapletalová

Návštěva spisovatele v naší škole
Ve středu 10. října proběhla na naší škole beseda se spisovatelem a nakladatelem dětských 
knih panem Ing. Jiřím Šanderou.

Děti se dozvěděly, jak vzniká taková dětská knížka, co všechno je třeba udělat, aby se kniha do-
stala od svého vzniku přes vydání, cesty do knihkupectví a dále ke svým čtenářům. Pan spisovatel 
seznámil děti se svými nápady, které vedly ke vzniku jeho knížek „Pohádky z  kouzelné zahrady“, 
„Bambalanda a Štruntalanda“ a „Naše třídní je mimozemšťan“.   Zazněly čtené úryvky z knih, 
které bylo možno také zakoupit s výraznou slevou a s osobním věnováním autora. Setkání bylo 
velice zajímavé, poučné a obohatilo tak výuku čtení na naší škole.

● Mgr. Jiří Pukl - ředitel školy

Územní organizace svazu diabetiků v Blansku
ÚO SD Blansko pořádala edukačně rekondiční pobyt v Penzionu Pod Cornštejnem v cha-
tové osadě Chmelnice v obci Oslnovice okr. Znojmo ve dnech 1. – 8. září 2012.

Pobytu se zúčastnilo 31 lidí, z toho 21 žen 
a 10 mužů. Doprovázela nás zdravotní sestra 
Marie Jalová, která se o nás starala po dobu 
pobytu. Na začátku provedla vstupní prohlíd-
ku s měřením hladiny glykémie, tlaku krve, vá-
žení a měření obvodu pasu. Z těchto údajů vy-
početla BMI. Měření TK prováděla průběžně 
hlavně u těch, kteří neměli správné hodnoty. 
Závěrem byla výstupní prohlídka a připravena 
zpráva pro ošetřující lékaře diabetiků.

Ranní rozcvičkou jsme zahajovali každý 
den. Přípravy se ujal p. Jiří Král. Následova-
la snídaně a po ní edukace zdravotní sestry. 
Před obědem byla kratší vycházka a po obědě 
jsme absolvovali vycházku náročnější nebo 
jsme vyjeli na výlet. Navštívili jsme hrad Bítov, 
zříceninu hradu Cornštejn a vláčkem jsme se 
projeli a prohlédli historickou část města Znoj-
mo. Jedno odpoledně jsme věnovali olympiá-

dě s různými soutěžemi – kuželky, šipky, hod 
kroužkem apod. Zúčastnili se všichni, nechy-
běl správný bojový zápal a v závěru proběhlo 
vyhodnocení s drobnými cenami vítězům.

Večery jsme si krátili zpěvem u harmoniky. 
Zdatní chodci se ještě večer vydávali na vy-
cházky. V předvečer odjezdu jsme si opékali 
špekáčky, hodnotili náš pobyt a bavili se vtipy a 
zpěvem. Pobyt se projevil u některých dokonce 
snížením váhy a snížením glykémie.

U řady účastníků, kteří s námi absolvovali 
ERP poprvé, se prohloubily znalosti o diabetu 
a životu s touto nemocí. 

Chci tímto poděkovat za organizaci pobytu 
výboru územní organizace svazu diabetiků v 
Blansku a všem, kteří se jakoukoli formou po-
díleli na jeho zdárném průběhu.
● Marie Růžičková - jednatelka ÚO SD Blansko

Olympiáda 2012 (sobota, 1.9.2012 od 13 h)
Zbrusu novou akci jsme si připravili na 

poslední den v prázdninách a trochu jsme to 
přehnali. Nyní po akci už víme, že dělat olym-
piádu a hned po ní čoch pod širým nebem je 
trochu větší oříšek. Organizačně to znamenalo 
pro některé pořadatele 12-16 hodin nonstop 
a to nepočítáme nedělní dopolední úklid. Ale 
stalo se a nelitujeme toho. 

Olympiádu jsme zorganizovali nejen pro 
děti, ale i pro dospělé. Do soutěží bylo zařaze-
no celkem 13 disciplín, každou z nich obsluho-
vali dva pořadatelé. 

Termín byl zvolen trochu nešťastně, v tuto 
sobotu bylo v okolí hodně akcí a nešlo s tím 
už nic udělat. Nezbývalo než čekat, jestli vů-
bec někdo přijde. Počasí nám na klidu také 
nepřidávalo. Celý pátek pršelo skoro na celém 
území republiky, jen nám se to vyhýbalo. Déšť 
přišel až v noci a pršelo až do rána. Ranní tep-
lota klesla na 14°C, ale do oběda o čtyři stupně 
poskočila. To už ale probíhaly poslední přípra-
vy a ve 13 hodin jsme zahajovali. 

Během dvou hodin se dostavilo na 150 lidí 
a nakonec počet vystoupal na 226, z toho 76 

dětí se účastnilo her.  Do her se zapojilo také 9 
dospělých. V půl druhé byl zapálen olympijský 
oheň a účastníci začali bojovat o medaile. Me-
daile jsme rozdali  všem účastníkům.

Zakončení bylo po 17 hodině, ale na někte-
rých místech se pokračovalo, hlavně na tram-
políně. 

Jako pořadatelé jsme spokojeni s účastí, 
byla to opravdu loterie, jak s počasím, tak i s 
vybraným termínem. Pro některé děti byla 
ještě obrovským zážitkem účast při posezení s 
kapelou Třetí zuby, která všem olympionikům i 
divákům zahrála po ukončení her. 
Disciplíny:

Hod kamenem na plechovky, vědomostní 
soutěž, chození po laně, cvrnkání kuliček, zá-
vody na chůdách, házení létajícím talířem, pé-
tanque, elektronické šipky, malování nosem, 
prolézání zvonečků, stříhání bonbónů, kousá-
ní do plovoucích jablek, skákání na trampolí-
ně.
Pořadatelé:
Boženka Nesrstová, Radka Hajdamachová, 
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Mirka Odehnalová, Lea Přibylová, Vlasta 
Gartnerová, Emílie Ševčíková, Jiřina 
Sedláková, Jana Přibylová, Lenka Ševčíková, 
Monika Růžičková, Gábina Pokorná, Natálie 
Blažková, Barunka Dzabková, Michaela 
Martenková, Jana Dzabková, Jana Růžičková, 
Miloš Růžička, Petr Hajdamach, Milan Vašek, 
František Němec, Zdeněk Nesrsta, Zdeněk 

Přibyl ml., Karel Pokorný, Jakub Blažek, Luboš 
Růžička, Milan Gartner, Jiří Hajdamach, Petr 
Stříbrcký, Štefan Červenka, Jiří Škaroupka, 
Martin Blažek, Aleš Přibyl.

Celkem 32 pořadatelů. 
Na přípravě se ještě podíleli:
Ilona Přibylová, Zdeněk Nečas, Zdeněk Přibyl 
st., Jaroslav Tomášek, František Němec

Magorman 2012 – 10. Ročník (sobota, 22.9.2012)
Déšť od půl deváté vypadal hrozivě a situa-

ce byla chvíli beznadějná. Před půl desátou se 
ale objevili první účastníci a i déšť se zklidnil. 
Pět minut po desáté odstartovalo na Magor-
mánkovi celkem 28 dětí a 19 dospělých jako 
doprovod. Byli jsme rádi, že zvítězil zdravý ro-
zum, a že rodiče nakonec přijeli a nechali děti 
startovat, navzdory nebezpečí, že v chladném 
deštivém počasí prochladnou. Dokonce jedna 
maminka popisovala, jak její dcera doma bre-
čela a přemlouvala, že chce na závod, i když 
prší. Mezi děvčaty nakonec skončila na prvním 
místě. 

Bráchové Stloukalovi z Ráječka nedali již 
druhým rokem nikomu šanci a cílovou pásku 
protnuli za neuvěřitelných 16 minut. Ostatní 
pak dojížděli v různých časových intervalech a 
jako poslední přijel Ríša, který ještě loni ten-
to okruh absolvoval s maminkou na dětském 
odrážedle. 

Děti jsme řádně odměnili na stupních vítě-
zů, diplomy, medaile, plyšáčci, všichni společ-
ně zamávali fotografům a udělali místo dospě-
lákům. 

Během dopoledne si rozbalila VZP před 
závodem svůj stánek, kde si mohli závodníci a 
diváci oměřit, jak si na tom stojí před startem. 
Stánek nabízel změření tlaku a tuků. 

Přiblížila se dvanáctá hodina a na startu 
stálo 62 bikerů, smířeni s osudem, že je čeká 
5 hodin a jedno kolo šlapání. Trať byla výbor-
ná, rychlá a bez děr. V některých místech se to 
matlalo, ale aspoň to bylo zajímavější.  Sjezd 
vynikající, dokonce kamenité koryto na konci 
sjezdu se dalo jet daleko rychleji, než v přede-
šlých ročnících. 

Seznam účastníků sliboval velké boje, loň-
ský a předloňský vítěz stál na startu. Ve druž-
stvech byli na sebe připraveni „dukláci“, „bo-

řitováci“, „staré mázy“ a další zvučné týmy. Na 
paty jim šlapala i pětice dětí, které toho měly 
dopoledne málo a přihlásily se i na dlouhý zá-
vod. 

Pořadatelé se rozprchli po křižovatkách a 
bylo odstartováno. Počasí zataženo, trochu 
zima a déšť přišel na chvíli kolem sedmnác-
té hodiny. Zaznamenali jsme i hodně nových 
účastníků, kteří u nás byli poprvé a doufáme, 
že je ještě někdy uvidíme. Magorman totiž opět 
dostál svého názvu, v dešti, větru a zimě to bylo 
chvílemi na zmagoření. 

Pěkně si to i „vyžral“ Jirka Skoták, kterému 
doktor vzhledem ke zranění kolo zakázal, tak-
že zvolil běh. Během závodu absolvoval 7 kol 
a kousek, což představovalo maraton, tedy 42 
km. Podle toho i vypadal, zejména seběhy hod-
ně bolely. 

Na stupních vítězů jsme si prohlédli téměř 
polovinu závodního pole a doufáme, že za rok 
se uvidíme zase.  

Tento závod jsme pro letošek označili jako 
„suchý“, protože v celé republice byla zavede-
na prohibice. Že bychom ale večer u ohně byli 
stydlivější, to se říci nedá. Kytara drnčela, opé-
kaly se zbytky klobásů a hlasitě jsme probírali 
uplynuvší den. 
Sponzoři:
Obec Ráječko, Tyco Ráječko, Martin Kubíček 
– plyn Blansko, Ferrero, Cyklo Radek Šinkora. 
Pořadatelé:
Aleš Přibyl, Jiří Pokorný, Marcela Přibylová, 
Monika Růžičková, Zdeněk Přibyl st., 
Jana Přibylová, Miloš Růžička, Jiří Oskar 
Škaroupka, Martin Blažek, Mirek Ševčík ml., 
Lea Přibylová, Radka Hajdamachová, Boženka 
Nesrstová, Jana Růžičková, Petr Stříbrcký, 
Štefan Červenka, Petr Kopecký, Karel Pokorný, 
Karel Jeřábek, Milan Vašek, Tonda Šulc,

Fana Němec, Jakub Blažek, Jiří Kouřil, Míra 
Kopecký, Boženka Nesrstová, Ilona Přibylová, 

Emílie Ševčíková, Jana Růžičková,
Jana Vašková

Videa a fotografi e z obou akcí můžete vidět na našich internetových stránkách www.scrajecko.cz
● Zdeněk Přibyl ml.

Informace pro členy Honebního společenstva v katastrech 
Rájec, Ráječko a Karolín

Informace, která se týká převážné větši-
ny majitelů tzv. honebních pozemků ve výše 
uvedených katastrech  je zveřejněna ve zpra-
vodajích města Rájec-Jestřebí a obce Ráječko 
v souladu se zněním Stanov Honebního spo-
lečenství ( dále jen HS) před svoláním Valné 
hromady( dále jen VH). 

V současné době  se připravuje  program 
jednání , návrhy na usnesení k jednotlivým 
projednávaným bodům VH, smlouva o pro-
nájmu  společenstevní honitby  na dalších 10 
roků včetně stanovených podmínek smlouvy o 
pronájmu a další záležitosti, které jsou vyhra-
zeny ke schválení VH.  Valná hromada HS 
musí být svolána nejpozději do 15. března 
2013 z toho důvodu, že nová smlouva o pro-
nájmu honitby  musí být  uzavřena s nájem-
cem  ke dni 1. dubna 2013.

Časový předstih informací by měl umožnit 
všem členům, aby se v souladu se Stanovami 
HS  mohli informovat o problematice která 
bude předmětem jednání VH a kterou prů-
běžně  řeší starosta a honební výbor. Návrh na 
uzavření, změnu, nebo vypovězení smlouvy, 
výši nájmu za pronajatou honitbu, zpráva o 
fi nančním hospodaření, způsob výplaty a roz-
dělení čistého zisku  musí být v připravené po-
době k nahlédnutí u starosty HS nejpozději 15 
dní před konáním valné hromady. Vedení HS  
sleduje cíl, aby se všichni  členové  mohli za po-
moci moderních komunikačních prostředků 
účastnit  přípravy valné hromady   a k jednotli-
vým výše uvedeným bodům podávat náměty a 
připomínky. Kdo tento přístup k elektronické 
poště  nemá, může využít osobní styk a telefon. 
Rádi mezi sebou  při vzájemné komunikaci 
uvítáme  zejména ty, kteří by byli ochotni pra-
covat ve vedení HS.

Jen pro osvěžení paměti uvádíme, že HS 
je založeno za účelem vytvoření a využití spo-
lečenstevní honitby. Členy HS se mohou stát 

pouze vlastníci, nebo spoluvlastníci honební-
ho pozemku, začleněného do společenstevní 
honitby. U spoluvlastníků dle zákona se stano-
ví, že tito se musí dohodnout, kdo  jejich jmé-
nem bude vykonávat práva člena HS, nebo si 
mohou určit společného zmocněnce. Každému 
z vlastníků pozemků  při rozhodování na valné 
hromadě náleží jeden hlas za každý i započatý 
ha vložených pozemků.

Honební společenstvo Rájec vzniklo dne 
30 prosince 1992.  Do souladu se zákonem 
449/2001 Sb. o myslivosti bylo dáno registrací 
17.března 2003 (pod č. jedn. OŽP 421/03 St).
Ke dni registrace mělo 348 členů a 2 nečleny ( 
Pozemkový fond a MěÚ Rájec.)

Jedním ze zásadních problémů HS je, že v 
uplynulém období došlo ke změnám ve vlast-
nictví  honebních pozemků . Ze strany větši-
ny členů  se nerespektuje pravidlo stanovené 
zákonem a které je v článku 1  Stanov HS 
schválených na  předchozích VH - že …„čle-
nové jsou  stanovami zavázáni oznamovat 
všechny změny údajů o vlastnictví pozem-
ků starostovi HS na uvedenou adresu“. Aby 
všichni ti, kterých se to týká  pochopili že to 
platí i pro ně je nutno zvýraznit novelu záko-
na , že každý nabyvatel pozemků včleněných 
do schválené honitby ( z titulu dědictví, pře-
vodu, nákupu)  se stává členem HS, pokud 
do 30 dnů po nabytí pozemku neoznámí pí-
semně starostovi, že s členstvím nesouhlasí. 
Toto se  netýká pozemků, které byly prodány 
zájemcům pro stavební účely a zahrady. Pro-
to žádáme všechny  nabyvatele  honebních 
pozemků ( dědice, kupce) po roce 2002, aby 
změny nahlásili na níže uvedené adresy. Je 
to i  v jejich zájmu, aby jim mohli být vypočteny 
fi nanční nároky za nájem a upraveny seznamy 
členů  a nároky správně adresovány. Vedení HS 
žádá členy o vzájemnou aktivní spolupráci .
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Výměra společenstevní honitby pro stano-
vení výše nájmu se upravuje dle jiných pravi-
del.  Vedení HS podává návrhy na prohlášení 
pozemků za nehonební u nových staveb ve 
všech katastrech. Pozastaven je návrh u FVE 
v Ráječku do vyřešení schvalovacího řízení, 
případně  způsobu dalšího využití  jestli je 
pravdou, že FVE v daném areálu nebude. Čeká 
se na vyjádření stávajících majitelů a odpověd-
ných státních orgánů. Fakta ukazují, že z po-
hledu myslivosti neudržovaný areál s dobrou 
krytinou  svědčí drobné zvěři. Oplocení není 
na závadu, naopak znemožňuje volný přístup 
a pobíhání psů s jejich majiteli tak jak jsme 
všichni svědky na většině původně chráněných  
lesních  aglomerací, např.v katastrální části 
Lovcova  a Hlinek v Ráječku, příměstské  ob-
lasti Rájce nebo v okolí Karolína, kde se drob-
ná zvěř vyskytuje sporadicky.

K upřesnění problematiky je nutno uvést, 
že HS nemají nadřízený orgán, který by je 
metodicky řídil. V internetové diskuzi k pro-
blematice HS se vyskytují i názory, že je zámě-
rem Ministerstva zemědělství,( to  odpovídá 
za  pozemky a jejich majitele), nebo Životního 
prostředí (které dohlíží  pouze na výkon mys-
livosti) udržovat  organizace (to je HS ), které 
mají celostátně členskou základnu, která pře-
sahuje co do počtu všechny ostatní organizace 
v určité nevědomosti. Problematika převážné 
většiny společenstevních honiteb je pro ně ne-
zajímavá. Jak jinak si lze vysvětlit skutečnost, 
že prakticky neproběhla žádná mediální kam-
paň, která by  majitelům honebních  pozemků 
především členům HS vysvětlila  důvody exis-
tence dle mého názoru nejpočetnější organiza-
ce v ČR, jejich práva a povinnosti  stanovené 
zákonem po roce 2003, kdy byla HS registro-
vána. Běžný tisk případné příspěvky na toto 
téma odmítá, že je to věc odborného tisku. Vše 
je tedy  závislé na přístupu členů v jednotlivých 
HS, na jejich zájmu o problematiku ,aby se 
účastnili  VH a především na přístupu  zvole-
ných výkonných orgánů.

Funkcionáři HS a zájemci o tématiku HS 
z řad členů  mohou čerpat znalosti z odpově-
dí právní poradny na internetových stránkách 
Myslivosti, Svazu vlastníků půdy, Silvaria a 
dalších  při zadání Honební společenstva, Sta-
novy HS, smlouvy apod. Nebo přímo ze Záko-
na č. 449/ 2001 o myslivosti, zejména § 18- 36 
zákona.  Postupně se i zakládají po celé ČR 

stránky jednotlivých HS se všemi schválenými 
dokumenty. Domnívám se, že výše uvedené 
zdroje znalostí jsou jediným předpokladem k 
odstranění kritizovaných  prvků formálnosti 
v činnosti organizace a  následných soudních 
sporů o tzv. pošlapávání práv vlastníků . Naše 
HS uvažuje  o zřízení vlastních stránek v roce 
2013.

Pro vedení HS byly odpovědi z právní po-
radny inspirací k řešení zásadního problému. 
K pochopení  cituji kritiku na  internetových 
stránkách:..„honební společenstva plní v praxi 
pouze formální funkci, ve skutečnosti se stala 
pouhým nástrojem mysliveckých sdružení“. 
Proč k tomu u některých HS došlo pochopí 
všichni z další citace: „Všeobecně nízká účast  
fyzických osob, to je členů HS na valných 
hromadách, z nichž část se nechala  zastu-
povat i nečleny HS, vedla v uplynulém obdo-
bí k tomu, že ustavování HS, zejména pak 
přijetí zásadních právních dokumentů  bylo 
připraveno, projednáno a schváleno v režii 
několika osob, kteří nejen svými, ale i hlasy  
na ně převedených plných mocí rozhodli o 
jednotlivých HS…“ Tedy založili je k obrazu 
svému ( dále viz odpověď na konkrétní dotaz 
č.232 - kdo je členem HS- právní poradny!

Valná hromada našeho HS již v roce 2004 
schválila úpravu  několika článků Stanov , kte-
rá např. upravuje podmínky udělování plných 
mocí,  práva a povinnosti členů HS a další 
úpravy. Těmito úpravami v souladu se záko-
nem  jsme  zamezili   zasahování cizích osob a 
nečlenů do jednání  valných hromad. Členové 
musí především pochopit vysoké pravomoci 
VH a že pouze člen se podle § 22, odst.8 může 
domáhat u soudu, aby vyslovil neplatnost roz-
hodnutí valné hromady HS, pokud považuje 
její rozhodnutí za nezákonné, nebo odporující 
jeho stanovám.

Připomínky, návrhy na zlepšení činnosti,vy-
jádření názorů na řešení výše uvedených pro-
blémů směrujte písemně, nebo osobně na
adresu: náměstí l. máje 25, Ráječko 679 02
email: pokorny.rajecko@seznam.cz
mobil: 724 225 358.

Další část informací včetně vzoru plné moci 
pro účely případného zastupování na VH a ter-
mínu konání valné hromady bude zveřejněna 
po dohodě s redakcí. 
● Ing. Miroslav Pokorný CSc. - starosta HS v.r.

PODLAHÁ SKÉ PRÁCE
PRODEJ A POKLÁDKA PODLAHOVÝCH KRYTIN

 Plovoucí podlahy, PVC, Koberce, Vinylové podlahy, Parkety,... 
 Vyrovnání, st rkování podklad  
 Renovace d ev ných podlah 
 Poradenství a zam ení zdarma 

Pavel Jedli ka, Nová 396, Ráje ko 

           Tel: 776 154 480 

               E-mail: pavel.jed@seznam.cz 

Rozpis LSPP – stomatologie – LISTOPAD 2012
SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 08:00 – 12:00 HODIN.
3.11. MUDr. Ševčíková B. Blansko, Svitavská 1A 516 416 386
4.11. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
10.11. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
11.11. MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
17.11. MUDr. Vrtělová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 455
18.11. MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
24.11. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
25.11. MUDr. Havlová Blansko, Pražská 1b 516 418 786

Mimo výše uvedenou dobu je služba zajištěna 
v Úrazové nemocnici Brno, Ponávka 6, tel. 545 538 111, 

ve všední dny od 17:00 h. – 07:00 h, o sobotách, nedělích a svátcích 24.00 hodin.

Občanské sdružení „ ZA ROZVOJ MĚSTA“ vás zve na

ČERTOVSKÝ BÁL
Dne 8.12.2012 ve 20:00 hod

Sokolovna Rájec-Jestřebí

KOLT A LASO SHOW, ROMANITA

BOHATÁ TOMBOLA, PŮLNOČNÍ PŘEKVAPENÍ, OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO

Účastníci v kostýmu obdrží malý dárek.
Předprodej vstupenek bude probíhat od 15.listopadu 2012 VIC Rájec, Komenského 620

Tel. 516 432 191- INFORMACE@RAJEC-JESTREBI.CZ
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Fotosoutěž
NAŠE OBEC RÁJEČKO 2012

1. místo - foto Marek Bláha

2. místo - foto Romana Fojtová

3. místo - foto Romana Fojtová

4. místo - foto Kateřina Sehnalová 5. místo - foto Monika Kocmanová




